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Præstø Fjernvarme a.m.b.a. Værkstedsvej 3, 4720 Præstø 
 

REFERAT: 

60.ordinære generalforsamling afholdt mandag d. 23 maj 2022 kl. 19.00 på Værkstedsvej 
3, Præstø.  

65 stemmesedler udleveret. 

Ad 1. 

Formanden bød velkommen til generalforsamlingen for Præstø Fjernvarme og der blev 
valgt to stemmetællere. Jytte & Ebbe blev valgt. 

Ad 2. 

Morten Kristensen foreslog næstformand Steen Frederiksen som dirigent. Steen 
Frederiksen blev valgt. 

Steen Frederiksen takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt 
indkaldt.  

Ad 3. 

Bestyrelsens beretning (se vedlagte kopi).  

Dirigenten spurgte, om der var spørgsmål eller kommentarer til beretningen. 

Spørgsmål: Er Boligselskabs afdeling på Rødegårdsvej stadig opvarmet af el. 
Næstformanden oplyser at det er den ene del af afdelingen og informerer om at de regner 
på at både de el og gas opvarmede kommer på. 

Spørgsmål: En borger på en sidevej til Industrivej vil gerne på, hvornår? Svar: Vides ikke. 

Spørgsmål: Prisrevidering ovenpå de stigende energipriser – er det muligt at lave? Svar: 
Ja og det er forventeligt. 

Herefter blev beretningen taget til efterretning. 
 
Ad 4. 
 
Leif Nørskov oplyste, at det aflagte regnskab for perioden 1. januar 2021 til 31. december 
2021 er godkendt af bestyrelsen. Anvendt regnskabspraksis er uændret i forhold til 
tidligere år. 
Herefter foretog Leif Nørskov en gennemgang af resultatopgørelsen og balancen med 
aktiver og passiver. Nævner: 
1.Afkølingen under indtægterne.  
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2. Der er sket optimeringen af blandt andet administrationsomkostninger.  
3. Investeringen i det nye sol og varmepumpe anlæg giver større renteomkostninger og 
større afskrivninger.  
4. Positiv rente swap. 
 
Aktiver gennemgås punkt for punkt. Dernæst går revisoren passiverne igennem-hvordan 
er alle aktiverne finansieret. 
 
Spørgsmål: Ingen spørgsmål. 
Alle stemte for.  
Dirigenten konstaterede herefter, at regnskabet var godkendt. 
 
Budget 2022: 
Er godkendt af bestyrelsen, men Leif Nørskov forklarer at budgettet som sagt bliver lavet i 
december året før og hvad det kræver for at udfærdige dette. Da man kiggede på det i 
december og til nu er gas og elpriser steget væsentligt, derfor kan vi se at budgettet ikke 
holder, for at undgå meget store reguleringer i foråret 2023 vil en revidering ske i denne 
budgetperiode. 
Denne beregning bliver udført efter ajourføring af april. 
 
Spørgsmål: Kun en kommentar om at det er godt vi har fået solvarmeanlæg. 
Spørgsmål: Hvor mange procent stigning? Vides ikke endnu. 
Spørgsmål: Hvornår er det færdigt – 1/7, og forventes derefter fordelt over resten af året. 
 
Ad 5. 

Investeringsplan – se vedlagte bilag. 

Spørgsmål: Hvor meget er afkølingsgraden: 30 grader. Kort forklaring til hvile i sig selv 
princippet. 
 
Spørgsmål: Andelshaver spørger til Investeringsplanen – er der en direkte tegnet plan – 
nej der vil blive udarbejdet et projektforslag forud for de evt. fremtidige investeringer. 
 
Spørgsmål: Hvor langt er vi fra det grønne. Nu er vi på 8% ved den nye udvidelse 17%. 
Der bliver regnet på det og hvilke produktionsenheder vil der skulle til. Vi håber at 
biogassen kan afhjælpe det nu. 
 
Ikke flere spørgsmål 
 
Ad 6. 
Der var ingen indkomne forslag.  
 
Ad 7.   
Valg af styrelsesmedlemmer: Morten Kristensen & Gitte Aagaard. 
De modtager begge genvalg. 
Begge blev valgt med applaus. 
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Ad 8. Valg af suppleanter: Ingen på valg. 
 
Ad 9.  Bestyrelsen foreslog genvalg af revisor Leif Nørskov fra Revision Vadestedet i 
Næstved. 
Leif Nørskov blev genvalgt. 
   
Ad 10. 
 
Eventuelt. 
 
Spørgsmål:  
 
Andelshaver: Stor indsats. Et ønske – nyheder på hjemmesiden, bare små korte opslag. 
Forslag/ide til beregning af pris – mener at vi ender på 25% stigning, beregning står for 
egen regning. 
 
Spørgsmål: Hvad med vindmøller? 
Svar: Som ”ø-drifts” mulighed, må man som det er nu ikke – grundet lovgivning, det er et 
afgiftsspørgsmål. 
Må man som det er nu ikke – grundet lovgivning. 
 
Spørgsmål: Er der nogle tanker om evt. at kunne opbevare el? 
Svar: Vi undersøger mange muligheder – men det skal lige understreges at vi ikke er el 
producerende.  
 
Spørgsmål/kommentar: Bosei har gode erfaringer med at akkumulere energien via 
solceller. 
 
Ros til Præstø Fjernvarmes arbejdsomme og loyale medarbejdere for stor indsats. 
 
Dirigenten lukker generalforsamlingen, samt takker for fremmødet og god ro og orden. 
 
Giver ordet til formanden. 
 
Morten takker for i dag. Vi gør hvad vi kan for at minimerer stigningen. 
 
 
Mødet slut 20.10 
. 
 
 
Referent Nina Fenger 
 
 
 
Dirigent Steen Frederiksen 
 


